
      

  

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑ  

ΥΠΟΥΡΓΕΙΟ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ   

AYTOTEΛΕΣ ΤΜΗΜΑ 

ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ 

Ταχ. ∆/νση:      Mεσογείων 119 

Ταχ. Κώδικας:  11526 Αθήνα 

Πληροφορίες:  Αδαµίδου Ελισσάβετ 

Tηλέφωνα:       213-1513853     

FAX:                213-1513512 

E-mail:  vouli2@prv.ypeka.gr 

  

 Αθήνα  9-12-2019     

 Αρ. Πρωτ.  90701/1542 

                  

                                       

ΠΡΟΣ: Βουλή των Ελλήνων    

 

                 

 

ΚΟΙΝ.: Παρατίθεται πίνακας  

 

 

 

ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση και ΑΚΕ»  
 
 
ΣΧΕΤ: α) Η µε αριθµό πρωτ. 1125/47/7-10-2019 Ερώτηση και ΑΚΕ 
 
 

Σε απάντηση της (α) σχετικής Ερώτησης και Αίτησης Κατάθεσης Εγγράφων που κατατέθηκε στη 

Βουλή των Ελλήνων από τους  Βουλευτές που αναφέρονται στον πίνακα κοινοποιήσεων, σας γνωστοποιούµε 

ότι επί του ζητήµατος που τίθεται, το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας ενηµέρωσε προφορικά την εθνική 

αντιπροσωπεία στις 29-11-2019. Αποσπάσµατα της συζήτησης παραθέτουµε και συµπληρωµατικά για 

πληρέστερη ενηµέρωσή σας, επισυνάπτουµε τα εξής έγγραφα: 

1. Το µε α.π. 90701/2480/21-10-2019 έγγραφο της ∆/νσης ∆ιαχείρισης Αποβλήτων/ΥΠΕΝ.  

2. Το µε α.π. 107695/27939/23-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Αττικής.   

3. Το µε α.π. 1705/21-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Μακεδονίας-Θράκης.  

4. Το µε α.π. 172712/14-11-2019 έγγραφο της Α. ∆. Ηπείρου-∆υτικής Μακεδονίας. 

5. Το µε α.π. 15032/180247/16-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Θεσσαλίας-Στ. Ελλάδας. 

6. Το µε α.π. 250847/6-11-2019 έγγραφο της Α. ∆. Πελοποννήσου, ∆υτ. Ελλάδας & Ιονίου. 

7. Το µε α.π.οικ.69820/712/16-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Κρήτης.        

Σηµειώνεται ότι έχει ζητηθεί και αναµένεται ενηµέρωση και από την Αποκεντρωµένη ∆ιοίκηση Αιγαίου.  

      
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): «∆εν θα 

πρωτοτυπήσω φυσικά λέγοντας ότι η ανακύκλωση και η διαλογή στην πηγή βρίσκονται στο επίκεντρο της 

πολιτικής µας για τη διαχείριση των απορριµµάτων. Τόσο εγώ όσο και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, Κυριάκος 

Μητσοτάκης, έχουµε µιλήσει για το ζήτηµα αυτό πολλές φορές τους τελευταίους µήνες. Ο δε Πρωθυπουργός 

απαντώντας στην «Ώρα του Πρωθυπουργού» ξεκαθάρισε τις γενικές γραµµές της πολιτικής µας για την 

ανακύκλωση και για τη διαχείριση των αποβλήτων. 

Η Ελλάδα, κύριε Φάµελλε, σήµερα, και δεν θέλω να πω ότι µόνο δική σας ευθύνη, αλλά πάντως και 

δική σας, και εννοώ του κόµµατός σας, είναι ουραγός στην ανακύκλωση µε ποσοστό κάτω του 20%, ενώ 

συνεχίζει να οδηγεί σε ταφή το 80% περίπου των απορριµµάτων της. 

Και το έλεγα και πρόσφατα, όταν είχα επισκεφθεί το Αίγιο. Θυµάµαι ακόµα τις αγωνιώδεις επιστολές 

που έστελνε ο ∆ήµαρχος Αιγίου το περασµένο καλοκαίρι, ο οποίος έλεγε ότι υπάρχει κίνδυνος λεπτοσπείρωσης, 

εν πάση περιπτώσει προσβολής της δηµόσιας υγείας, εξαιτίας της απολύτως ανεπαρκούς διαχείρισης των 

απορριµµάτων, αλλά την ίδια στιγµή βλέπω ότι στην ευρύτερη περιοχή, ας πούµε της Αχαΐας και της δυτικής 



Ελλάδας, υπάρχουν ακόµα αµφιβολίες ως προς το εάν πρέπει να γίνει αυτό που έγινε στα Γιάννενα, αυτό που 

έγινε στις Σέρρες, αυτό που έγινε στην Κοζάνη σε σχέση µε την ολοκληρωµένη διαχείριση των αποβλήτων, τις 

νέες δηλαδή µονάδες επεξεργασίας των αποβλήτων, οι οποίες πάντως ακολουθούν τις καλές ευρωπαϊκές 

πρακτικές.  

Κάποια στιγµή στη χώρα µας πρέπει όλοι να αντιληφθούµε, και οι τοπικές κοινωνίες, και η 

Αυτοδιοίκηση ότι δεν χρειάζεται να ανακαλύψουµε τον τροχό και ότι όλοι αυτοί οι δογµατισµοί και οι 

προκαταλήψεις βλάπτουν τη δηµόσια υγεία, την οικονοµία, τη χώρα, το µέλλον µας. 

Την κατάσταση αυτή έχουµε αποφασίσει να την αλλάξουµε, θέλουµε να πιστεύουµε µε συµπαράσταση 

της Αυτοδιοίκησης, και να κινηθούµε γρήγορα και αποφασιστικά, ώστε η χώρα µας να βρεθεί µεταξύ των 

πρωτοπόρων στον τοµέα της ανακύκλωσης και της σύγχρονης διαχείρισης απορριµµάτων.  

Προφανώς και συµφωνώ απόλυτα µαζί σας, πρέπει να ξεκινήσουµε από τη διαλογή στην πηγή και από 

το επίπεδο του νοικοκυριού. Βέβαια αυτό έχει να κάνει µε την ευαισθητοποίηση των πολιτών, αλλά και µε την 

παροχή, κύριε Φάµελλε, επίσης συµφωνώ, κατάλληλων κινήτρων στην κατεύθυνση αυτή, που είναι και το θέµα 

το οποίο βασικά θίγετε στην επίκαιρη ερώτησή σας. Επειδή το θέµα είναι αρκετά σύνθετο µε τεχνικές 

λεπτοµέρειες, κύριε Πρόεδρε, ζητώ την ανοχή σας για λίγο γιατί αλλιώς θα είναι ατελής η απάντησή µου. 

Θα ξεκινήσω από την ενηµέρωση που έχω λάβει από τις αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου 

Περιβάλλοντος. Από τη Γενική ∆ιεύθυνση Αποβλήτων ενηµερώθηκα ότι από τις διατάξεις της ΚΥΑ που 

αναφέρατε στην επίκαιρη ερώτηση, την 930/2019, προκύπτει η διαδικασία για να καταρτιστεί ο κανονισµός 

τιµολόγησης για τις υπηρεσίες που παρέχουν οι ΦΟ∆ΣΑ. Η ενηµέρωση των ΟΤΑ α΄ βαθµού των δήµων που 

συµµετέχουν σε κάθε ΦΟ∆ΣΑ γίνεται µε βάση τα όσα προβλέπει ο ν. 4555/2018 και ειδικότερα τα άρθρα 239 

και 242. Με το άρθρο 55 του ν. 4609/2019 προβλέπεται πως η περιβαλλοντική εισφορά συνυπολογίζεται κατά 

την κατάρτιση του κανονισµού τιµολόγησης.  

Μέχρι σήµερα δεν έχει ολοκληρωθεί σε όλη τη χώρα η διαδικασία που προβλέπει ο ν. 4555 για τη 

σύσταση ΦΟ∆ΣΑ. Εποµένως, θα πρέπει πρώτα να συσταθούν οι φορείς και τα διοικητικά τους συµβούλια και στη 

συνέχεια να καταρτιστούν οι κανονισµοί τιµολόγησης. Μέχρι σήµερα στη Γενική ∆ιεύθυνση Αποβλήτων 

υποβλήθηκαν οι κανονισµοί τιµολόγησης από δύο ΦΟ∆ΣΑ, την εταιρεία ∆ΙΑ∆ΥΜΑ στη ∆υτική Μακεδονία µε 

µετόχους που τους ξέρετε –µην σας τους πω- και την εταιρεία ∆ΙΑΑΜΑΘ που αφορά την Ανατολική Μακεδονία 

και Θράκη. 

Επιπλέον, ενηµερωθήκαµε πως βρίσκεται σε στάδιο ολοκλήρωσης ο κανονισµός τιµολόγησης του 

Ε∆ΣΝΑ εδώ στην Αττική που καλύπτει ολόκληρη την Περιφέρεια. Ακόµα, έχει δοθεί διαβαθµισµένη πρόσβαση 

στο ηλεκτρονικό µητρώο αποβλήτων και σε άλλους ΦΟ∆ΣΑ που υπέβαλαν αίτηση, προκειµένου να αντλήσουν 

τα αναγκαία δεδοµένα ώστε να ολοκληρώσουν εγκαίρως τους κανονισµούς τιµολόγησής τους. Αλλά είναι και 

είναι µήνυµα που δίνεται και µε τη συζήτηση αυτή σήµερα ότι το πράγµα πρέπει να προχωρήσει πιο γρήγορα 

από τους ΦΟ∆ΣΑ. Το ξέρετε εσείς. ∆ιαχειριστήκατε το θέµα. ∆εν µπορεί κανένας Υπουργός ό,τι και να κάνει να 

προχωρήσει στο ζήτηµα αυτό, αν δεν µπει στο παιχνίδι δυνατά και η Αυτοδιοίκηση και αν δεν υπάρξει 

ευαισθητοποίηση σε πολλά και διαφορετικά επίπεδα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Πρώτα απ’ όλα, 

νοµίζω ότι συµφωνείτε στο ότι από τον χαρακτήρα µου δεν µπορώ να κάθοµαι ήσυχος και θα προχωρήσω 

µπροστά, όπως προχώρησα και µε τη ∆ΕΗ. Μου καταλογίζετε ό,τι µου καταλογίζετε για τη ∆ΕΗ, αλλά 

προχώρησα πάντως στην εφαρµογή µιας πολιτικής. Το ίδιο θα προχωρήσω και στα απορρίµµατα. Και το λέω και 

σ’ εσάς, το λέω και στην Αυτοδιοίκηση, το λέω και στην κοινωνία. Και δεν έχω καµία δική µου πατέντα. Παίρνω 

τι γίνεται στις πιο προηγµένες ευρωπαϊκές χώρες και προσπαθώ να το εφαρµόσω και εδώ και νοµίζω ότι ειδικά 

στο θέµα που συζητάµε της ανακύκλωσης, υπάρχουν πια στην πατρίδα µας κοινοί τόποι. Ελπίζω! Μπορούµε να 

τα κάνουµε αύριο το πρωί όλα; Αυτό γίνεται µόνο στα κινούµενα σχέδια. ∆εν αλλάζει, ειδικά σ’ αυτό το θέµα, η 

Ελλάδα. ∆εν είναι θεσµικό το ζήτηµα, είναι ζήτηµα κατασκευής νέων µονάδων, τοποθέτησης κάδων, αλλαγής 

νοοτροπίας, αλλαγής µιας ολόκληρης φιλοσοφίας. Αυτό δεν µπορεί να γίνει αύριο το πρωί. 

Πρέπει να έχουµε φιλόδοξους στόχους; Ασφαλώς πρέπει να έχουµε. Πρέπει να σεβόµαστε την 

κοινοτική νοµοθεσία και ως προς τους στόχους; Προφανώς πρέπει να τη σεβόµαστε. Αλλά δεν πρέπει να έχουµε 



αυταπάτες ότι µπορεί αύριο το πρωί η Ελλάδα να γίνει ∆ανία, Γερµανία, οτιδήποτε στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Θα 

πιέσουµε, όµως, και θα πιέσουµε πάρα πολύ για να εφαρµοστούν οι σωστές πολιτικές και για να αξιοποιηθούν τα 

χρήµατα που έχουµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση.  

Έχουµε προόδους όλο αυτό το διάστηµα; Έχουµε. Αντιµετωπίστηκε όπως αντιµετωπίστηκε, αλλά 

αντιµετωπίστηκε το ζήτηµα του Αιγίου. Αποφεύχθηκαν τουλάχιστον οι κίνδυνοι της δηµόσιας υγείας. 

Αποφασίστηκε να πάνε τα σκουπίδια απέναντι στη Φωκίδα, µε συµφωνία όλων. Αντιµετωπίστηκε το ζήτηµα της 

Κέρκυρας. Όχι οριστικά, αλλά αντιµετωπίστηκε µε µεταφορά των απορριµµάτων στην Κοζάνη, πράγµα που το 

ήθελε και η ∆ΙΑ∆ΥΜΑ και η σχετική µονάδα που είναι εκεί στη ∆υτική Μακεδονία, η οποία έτσι θα καταστεί και 

περισσότερο βιώσιµη, αλλά προχωρεί και ο γενικότερος σχεδιασµός για την Κέρκυρα. Τέθηκαν οι βάσεις –δεν 

αντιµετωπίστηκε ακόµη- για να αντιµετωπιστεί το ζήτηµα της Θεσσαλονίκης µε τις δύο µονάδες για τις οποίες 

υπάρχει ένας αρχικός σχεδιασµός από τον φορέα και αυτό είναι ένα µεγάλο βήµα, όπως και άλλες τέτοιες 

σχετικές πρωτοβουλίες. 

Ο Γενικός Γραµµατέας, ο κ. Γραφάκος, πηγαίνει όλους αυτούς τους µήνες σε όλη τη χώρα, για να 

αντιµετωπίσει όλα αυτά τα ζητήµατα και υπάρχει και ο ζήτηµα της Αττικής που έχουµε συνεργαστεί κατ’ 

επανάληψη µε τον κ. Πατούλη, τον καινούριο Περιφερειάρχη, για τον οποίο είναι προτεραιότητα το θέµα αυτό 

και ο οποίος έχει υποσχεθεί ότι τους επόµενους µήνες, σε συνεργασία φυσικά και µε εισήγηση του 

Περιφερειακού Συµβουλίου, θα φέρει τον νέο περιφερειακό σχεδιασµό, γιατί µε ευθύνες της Περιφερειάρχου 

του ΣΥΡΙΖΑ, της κ. ∆ούρου, η Αττική είναι η µεγαλύτερη µαύρη τρύπα στη διαχείριση των απορριµµάτων λόγω 

των δογµατισµών, όπως και µε ευθύνες τότε άλλων του ΣΥΡΙΖΑ στην Κέρκυρα και η Κέρκυρα είχε γίνει θέµα το 

περασµένο καλοκαίρι σε όλο τον κόσµο.  

 Η ανακύκλωση, λοιπόν, θα προχωρήσει. Η τιµολογιακή πολιτική σε σχέση µε την ανακύκλωση θα 

αποχωρήσει. Όπου υπάρχουν καθυστερήσεις, θα τις επισηµάνουµε. Και µε την ερώτησή σας καλά κάνετε και 

θέτετε το συγκεκριµένο θέµα. Μιλάω τελείως µε ανοιχτά χαρτιά. Ξέρετε ότι βρεθήκαµε πρόσφατα σε µια 

ηµερίδα. Η δική µου εντύπωση είναι ότι σε µεγάλο βαθµό, θεωρητικά τουλάχιστον, συµπίπτουµε στον τρόπο 

που ειδικά το ζήτηµα της ανακύκλωσης πρέπει να αντιµετωπιστεί. Και το θέµα, βεβαίως, είναι πώς θα 

αντιµετωπιστεί στην πράξη. Τώρα εσείς είστε σε ευχερέστερη θέση, διότι µπορείτε να κάνετε κριτική, όπως 

έκανα εγώ προηγουµένως. Ενώ τώρα εγώ, από τη δική µου θέση εδώ, πρέπει να αποδείξω ότι µπορεί να 

προχωρήσει το όλο πράγµα.  

Είναι προτεραιότητά µας και µε τη συζήτηση αυτή νοµίζω ότι στέλνουµε και ένα µήνυµα σε όλη την 

κοινωνία, ότι δεν µπορούµε να καθυστερούµε άλλο µε την ανακύκλωση, µε τον καφέ κάδο για τα οργανικά, µε 

την τιµολόγηση της ανακύκλωσης, µε τα κίνητρα που πρέπει να υπάρχουν για τους πολίτες. Έχουµε µιλήσει για 

την εισαγωγή κάποια στιγµή µιας πράσινης κάρτας γι’ αυτούς που κάνουν ανακύκλωση, όπως γίνεται σε πολλές 

χώρες του εξωτερικού, για να έχουν κι ένα κίνητρο να το κάνουν, όταν πηγαίνουν και ψωνίζουν σε µαγαζιά, σε 

σούπερ µάρκετ κοκ.Προς αυτή την κατεύθυνση θα προχωρήσουµε και είµαι βέβαιος ότι, καθώς περνάνε οι µέρες 

και οι µήνες, θα έχουµε να δείχνουµε όλοι, και η κεντρική Κυβέρνηση και η Αυτοδιοίκηση, ολοένα και πιο 

συγκεκριµένα δείγµατα γραφής». 

                Ο   ΥΠΟΥΡΓΟΣ 
 
 
                  ΚΩΣΤΗΣ  ΧΑΤΖΗ∆ΑΚΗΣ 
Συνηµµένα:  
� Το µε α.π. 90701/2480/21-10-2019 έγγραφο της ∆/νσης ∆ιαχείρισης Αποβλήτων/ΥΠΕΝ (σ.77)  

� Το µε α.π. 107695/27939/23-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Αττικής (σ.2).   

� Το µε α.π. 1705/21-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Μακεδονίας-Θράκης (σ.56).  

� Το µε α.π. 172712/14-11-2019 έγγραφο της Α. ∆. Ηπείρου-∆υτικής Μακεδονίας (σ.5). 

� Το µε α.π. 15032/180247/16-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Θεσσαλίας-Στ. Ελλάδας (σ.11). 

� Το µε α.π. 250847/6-11-2019 έγγραφο της Α. ∆. Πελοποννήσου, ∆υτ. Ελλάδας & Ιονίου (σ.11). 

� Το µε α.π. οικ.69820/712/16-10-2019 έγγραφο της Α. ∆. Κρήτης (σ.13).          

 



Πίνακας Κοινοποιήσεων  

 

1. Υπουργείο Εσωτερικών 

2. Βουλευτές κ.κ.:  

� Φάµελλο Σωκράτη 

� Αβραµάκη Ελευθέριο 

� Αγαθοπούλου Ειρήνη 

� Αλεξιάδη Τρύφωνα 

� Αραχωβίτη Σταύρο 

� Αυλωνίτη Αλέξανδρο-Χρήστο 

� Βαγενά Άννα 

� Βαρδάκη Σωκράτη 

� Βασιλικό Βασίλειο 

� Βέττα Καλλιόπη 

� Γιαννούλη Χρήστο 

� Γκαρά Αναστασία 

� Γκιόλα Γιάννη 

� Ελευθεριάδου Σουλτάνα 

� Ζεϊµπέκ Χουσεϊν 

� Ηγουµενίδη Νίκο  

� Θραψανιώτη Εµµανουήλ 

� Καλαµατιανό ∆ιονύσιο-Χαράλαµπο  

� Καρασαρλίδου Φρόσω 

� Κασιµάτη Ειρήνη  

� Κάτση Μάριο 

� Καφαντάρη Χαρά 

� Κόκκαλη Βασίλη 

� Λάππα Σπυρίδωνα 

� Μάλαµα Κυριακή 

� Μαµουλάκη  Χαράλαµπο 

� Μάρκου Κώστα 

� Μεϊκόπουλο Αλέξανδρο 

� Μπάρκα Κωνσταντίνο 

� Μπουρνού Γιάννη 

� Μωραϊτη Αθανάσιο  

� Νοτοπούλου Κατερίνα  

� Ξανθόπουλο Θεόφιλο 

� Παπαδόπουλο Αθανάσιο  

� Παπαηλιού Γεώργιο  

� Πούλου Παναγιού  

� Σαρακιώτη Γιάννη 

� Σαντορινιό Νεκτάριο 

� Σπίρτζη Χρήστο 

� Σκουρλέτη Παναγιώτη  

� Σκούφα Ελισσάβετ  

� Συρµαλένιο Νικόλαο 

� Τζούφη Μερόπη 

� Φωτίου Θεανώ 

� Χατζηγιαννάκη Μιλτιάδη  

� Χρηστίδου Ραλλία 

� Ψυχογιό Γεώργιο 

         

 

 
 

Σελίδες απάντησης: 4 

Σελίδες συνηµµένων: 175 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων:179 
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